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15. april 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. I svaret på §37_152/2019, spm. 2 skriver Naalakkersuisut, at: “Både 

gennemsnitsstørrelsen i landingerne, fangstmængde pr krog baseret på 

fiskernes egne logbøger, og biologiske undersøgelser med trawl og garn, 

peger på at bestanden er reduceret i størrelse i perioden. Når bestanden 

reduceres betyder det, at der er færre af de store og gamle fisk tilbage i 

bestanden og derfor falder størrelsen af de fisk, der landes. Da fiskeriet i de 

kvotefrie zoner bidrager til det samlede fiskeri i hele Diskobugten, er fiskeriet i 

de kvotefrie områder derfor en medvirkende faktor til den generelle nedgang i 

bestanden.” 

 

- Vurderer Naalakkersuisut, at der sker en overfiskeri i den kvotefrie 

fiskerizone i Diskobugten? 

2. Overvejer Naalakkersuisut fortsat, at ophæve den kvotefrie fiskerizone i 

Diskobugten?  

3. Hvis ja til spm 2: Hvornår agter Naalakkersuisut at ophæve den kvotefrie 

fiskerizone i Diskobugten?  

4. Hvis nej til spm 2: På hvilken baggrund vil Naalakkersuisut ikke ophæve den 

kvotefrie fiskerizone? 

5. Hvilken konsekvens har det for MSC mærkningen af hellefisk, at der fortsat 

fiskes hellefisk i den kvotefrie zone i Diskobugten?  

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Ovenstående spørgsmål opfølgningsspørgsmål på §37_152/2019. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  

 

 


